
Clanak  Visokog  predstavnika,
Wolfganga Petritscha:”Jelavic
i HDZ igraju na kartu straha
i rade protiv Hrvata”
HDZ uporno odbija suradnju i ispunjavanje ustavne obveze za
koju je biran a to je: sudjelovati u vlasti. Njihovi razlozi
za nastojanja da sruse BiH na koljena patvoreni su i stetni.
To pokazuje i podatak da su sada u BiH osvojili dvostruko

manje glasova nego 1996.

Da  bi  se  opisala  situacija  u  BiH,  zamislite  da  u  jednoj
zapadnoeuropskoj  drzavi  veca  politicka  stranka,  koja  je
osvojila znacajan broj odbije prihvatiti osvojene mandate i
sudjelovati  u  vlasti.  To  bi  prouzrocilo  nezadovoljstvo  i
prosvjede. Upravo je to ucinio HDZ BiH

U Bosnu i Hercegovinu dolazi sve manje novca medjunarodne
zajednice. To nije prica za zastrasivanje, to je istina. Za
bosanskohercegovacke Hrvate je jos vaznije: Republika Hrvatska
je drasticno smanjila novac za Hrvate u BiH.

Ekstremno krilo HDZ-a

Sada Hrvatska upucuje poruke bosanskohercegovackim Hrvatima da
se okrenu sopstvenoj vladi u Sarajevu i od nje traze zastitu
interesa. Iako jos vodi racuna o Hrvatima koji joj zive u
susjedstvu, Hrvatska ipak ima dovoljno svojih gospodarstvenih
poteskoca da bi preuzela rjesavanje i onih u drugoj zemlji.
Medjutim,  jos  ima  politickih  celnika  koji  tvrde  kako
predstavljaju interese naroda u Bosni i Hercegovini i koji bi
radije  zrtvovali  buducnost  zbog  sebicnih,  kratkorocnih
interesa.
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Na sjednici Zastupnickog doma u srijedu, clan Predsjednistva
BiH i predsjednik HDZ-a Ante Jelavic arogantno je izjavio:
“Mislim da je nevjerojatno da tri mjeseca nakon izbora nismo
formirali vlast. U cemu je problem?” No, problem je upravo u
Jelavicu i u ekstremnom krilu HDZ-a.

Tri mjeseca nakon izbora, jos smo bez vlade i na drzavnoj i na
federalnoj razini. Tek se sada pocinje s osnivanjem skupstina
Kantona 8 i 10, gdje HDZ ima apsolutnu vecinu i gdje je lako
mogao da formira vlast u Ustavom predvidjenom roku. Zasto?
Zato  sto  HDZ  konzistentno  odbija  suradnju  i  ispunjavanje
ustavne  obveze  za  koju  je  biran,  a  to  je:  sudjelovati  u
vlasti. Njihovi su razlozi za nastojanja da ovu zemlju obore
na koljena isto toliko patvoreni koliko i stetni.

HDZ tvrdi da ne moze prihvatiti izmjenjena Pravila i propise
Privremenog izbornog povjerenstva (PIK) na temelju kojih se
osniva Dom naroda. Taj argument ne stoji. Prvo, HDZ je  kao i
svaka druga stranka koja ulazi u izbornu potpisao deklaraciju
o postivanju Pravila i propisa PIK-a i Daytonskog mirovnog
sporazuma. Drugo, unatoc novim Pravilima i propisima PIK-a,
HDZ bi najvjerojatnije imao vecinu od 30 Hrvata u federalnom
Domu naroda, sto bi omogucilo blokiranje svih zakona koje
smatra stetnim po interese svojih biraca. I trece, izbori u
studenome su bili posljednji izbori koji su provedeni sukladno
Pravilima  i  propisima  Privremenog  izbornog  povjerenstva.
Slijedeci  ce  se  odrzati  sukladno  Izbornom  zakonu  Bosne  i
Hercegovine, na koji se vec dugo ceka. Kada bi zastupnici iz
redova HDZ-a zauzeli svoja zastupnicka mjesta te se ukljucili
u proces donosenja ovog zakona, HDZ bi mogao osigurati da taj
zakon zadovolji i njihove interese. Celništvo HDZ-a iskazalo
je  prezir  prema  Ustavnom  sudu  BiH.  HDZ  je  obecao  da  ce
postivati odluku ovog Suda u svezi s Pravilima i propisima
Privremenog izbornog povjerenstva, kao i s odlukama koje je
donijelo Izborno prizivno potpovjerenstvo, te da ce poceti
provoditi izborne rezultate nakon donosenja sudske odluke. Sud
je 2. veljace odlucio da nema ingerencije, HDZ tu odluku nije



postivao. To je ocigledna obstrukcija tvrdolinijaskih clanova
HDZ-a.

Ustavni sud u svakoj drzavi predstavlja najvisi sud, a njegove
su odluke konacne i obvezujuce. Odluka tog suda odbacena je
tek nekoliko dana nakon mog sastanka sa gospodinom Jelavicem i
njegovim savjetnicima, koji je trajao dulje od dva i pol sata,
a na kojem je Jelavic obecao da ce postivati ovaj Sud, te
poceti suradjivati u uspostavi vlasti i izabranih skupstina.
To je odmah prekrsio. Moj Ured je vise puta zahtijevao od HDZ-
a  da  predlozi  zastupnike  za  nova  multietnicka  Ustavna
povjerenstva.

Kako narod dozivljava HDZ

Ta ce parlamentarna povjerenstva pregledati sve zakona prije
nego oni budu dostavljeni parlamentima na usvajanje, te ce
time osigurati da njima ne vrsi diskriminacija nijednog od
konstitutivnih naroda ili skupine Ostalih. HDZ nije dostavio
prijedloge svojih kandidata. Moje osoblje i ja nekoliko smo
puta  telefonski  razgovarali  s  vise  duznosnika  HDZ-a,  te
produljili rok. HDZ nas je tada izvijestio da nece predloziti
niti jednog kandidata. Time je odbacena mogucnost da se njihov
glas cuje i u Ustavnom povjerenstvu RS-a.

Birace, koji su na izborima u studenome dali svoj glas HDZ-u,
prevarila  je  njihova  vlastita  politicka  stranka.  Moramo
nastaviti  sa  zadacom  uspostave  vlade,  sto  podrazumijeva
stvaranje uvjeta za siguran, prosperitetan i bolji zivot za
sve gradjane u Bosni i Hercegovini. Glavni bi odbor HDZ-a,
trebao vrlo pazljivo razmisliti o tome kako HDZ dozivljava
narod, kojega bi trebao zastupati. To sto narodu pune glavu
neutemeljenim strahovima o njihovim pravima i egzistencijom
samo ce dugorocno stetiti stranci. Na zalost, strah je ovdje i
dalje karta na koju je lako igrati. Ipak, HDZ bi trebao imati
ukupan broj glasova, koje su osvojili, dvostruko manji od
broja glasova osvojenih 1996. godine.



Nece biti treceg entiteta

Takodjer je jasno da nece biti treceg entiteta. Oznake na
kapama  i  ne  predstavljaju  nista  vise  no  shemu  teritorija
osudjenog na siromastvo i izolaciju. Medjunarodna zajednica bi
odmah zapecatila i sankcionirala svaki samoproglaseni treci
entitet.  Treci  entitet  bi  iskljucio  Hrvate  koji  zive  u
sredisnjim gradovima Bosne poput Jajca, Viteza i Kiseljaka,
zajedno sa Hrvatima u Republici Srpskoj i u Sarajevu. Hrvatima
treba celnistvo koje bi uocilo te cinjenice, a ne trenutacno
tvrdolinijasko celnistvo HDZ-a

Hrvati imaju sigurnu buducnost u BiH

Hrvati  imaju  sigurnu  buducnost  u  BiH,  bez  njih  nema  BiH.
Celnici hrvatskog naroda izvan HDZ-a i medjunarodna zajednica
marljiva  rade  kako  bi  osigurali  putem  vladavine  zakona,
ulaganja i pomoci. Dokaz je i proces koje se odvija u Zepcu, a
koji je uvazio zahtjeve Hrvata ili potpora koju smo pruzili
kako bismo osigurali da 200 nastavnika i ucenika hrvatske
nacionalnosti osnovne skole u Varesu i 450 ucenika u Bugojnu
nastavu pohadjaju u skolskim zgradama. Takodjer smo osigurali
da zgrada Hrvatskoga doma u Bugojnu bude vracena Napretku.
Medjunarodna zajednica je donirala nekoliko stotina milijuna
dolara za obnovu kuca i zivota Hrvata.


